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V.U. Ellen Verhoeven, Hoogveldestraat 23, Dessel - Verkiezingsdrukwerk. NIEUW-VLAAMSE ALLIANTIE

Beste Desselaar,

Straks is het 25 jaar geleden dat 
de eerste Betrokkenheid bij  jou 
in de bus viel.  25 jaar dus van 
communicatie met, over en voor de 
Desselaar. Ik denk niet dat er veel 
partijen zijn in Vlaanderen die dat 
maand na maand over zo een lange 
periode weten te realiseren.

Het waarom is duidelijk. Voor 
ons is politiek geen vies woord, 
maar een opdracht, een taak. De 
samenleving moet nu eenmaal 
bestuurd worden waarbij dag 
na dag keuzes moeten gemaakt 
worden. Verantwoordelijkheid 
moet opgenomen worden. Daar 
tekenen wij voor. Daarvoor doen 
we het.  Ook ik.

Dat we daar steeds nieuwe mensen 
voor weten te engageren, stemt me 
positief.  21 mensen op de kieslijst, 
velen daarachter en dat ook over 
de partijgrenzen heen. 

Dat we straks naar de kiezer 
stappen in een kartel N-VA/cd&v 
is daar het duidelijke bewijs van. 
Samenwerken. Samen de puzzel 
leggen en samen sterk staan. 

Omdat we beiden bestuurservaring 
hebben en vertrouwen hebben in 
elkaar. Als we dat vertrouwen op 
verkiezingszondag ook van jou 
krijgen, dan kunnen we gedreven 
verder werken. Doen!

Met vriendelijke groeten,

Kris Van Dijck
Burgemeester

Kandidaten N-VA/cd&v Dessel

MOSSELFEEST
ZONDAG 6 OKTOBER 2024
11.30 u. - 20.00 u.

PC WITGOOR, MEISTRAAT 150, 2480 DESSEL

Mosselen: € 22 - kinderportie: € 12
Videe of stoofvlees: € 15 - kleine portie: € 8
Koude schotel: € 14
Curryworst: € 5

Kris steunt de provincielijst op plaats 8
De provincie Antwerpen wordt bestuurd door N-VA en cd&v. 
Voor Dessel is het belangrijk dat er een goed provinciebestuur 
is met wie er intens kan samengewerkt worden. Om ook voor de 
provincieraadsverkiezingen een goede uitslag te halen vroeg de N-VA 
Kris,  die in juni bewees het N-VA-stemmenkanon in de Kempen te zijn, 
om de lijst te steunen en op de voorlaatste plaats mee te duwen. 
Symbolisch, en in het belang van de partij,  doet hij  dat.  Voor een 
sterke N-VA in de provincie. Voor een goed beleid. En voor directe 
lijnen tussen gemeente- en provinciebestuur. 
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Dessel in cijfers
In de afgelopen vijf  jaar heeft onze gemeente 
aanzienlijke vooruitgang geboekt op het gebied 
van infrastructuur. Niet al leen hebben we wegen 
vernieuwd, maar we hebben ook nieuwe f ietspaden 
aangelegd en geïnvesteerd in sportfaciliteiten.

Wat deze vooruitgang bijzonder maakt, is dat we 
deze verbeteringen hebben kunnen realiseren 
zonder aanzienlijke schulden te maken. Ons 
f inancieel beheer is gebaseerd op het principe 
van goed rentmeesterschap, en we handhaven een 
belastingdruk die lager is dan het gemiddelde in 
vergelijking met andere plaatsen. Onze schuld per 
inwoner bedraagt slechts 383,52 euro, terwijl  het 
Vlaamse gemiddelde op 1257,6 euro per inwoner 
ligt.  Het duurzaam beheren van onze f inanciën staat 
hoog op onze prioriteitenlijst.
 
Ondanks een stijging van de opcentiemen 
onroerende voorheffing blijven onze gemeentelijke 
belastingen onder het gemiddelde in Vlaanderen. 
Dit is mogelijk dankzij ons voorzichtige 
schuldbeheer, waardoor we niet gedwongen worden 
belastingen te verhogen om schulden af te betalen.
Onze f inanciële stabiliteit wordt verder onderstreept 
door een gezonde terugbetalingscapaciteit,  ook 
wel bekend als de autofinancieringsmarge. Met een 
bedrag van 272,92 euro per inwoner overstijgen we 
aanzienlijk het Vlaamse gemiddelde van 110,57 euro 
per inwoner. Desalniettemin realiseren we ons dat 
deze marge in de komende jaren kan afnemen.

Deze legislatuur is het ons gelukt om met 
overschotten onze schuld af te bouwen. In 2018 
bedroeg onze totale schuld nog 5,39 miljoen 
euro, terwijl  dit in 2022 is afgenomen tot 3,71 
miljoen euro. Door deze afname zijn we in staat 
om gemakkelijk te lenen voor grote investeringen, 
zonder dat dit leidt tot belastingverhogingen.

In de toekomst zullen we aanzienlijk investeren in 
een nieuw schoolgebouw voor GBS De Meikever en 
een nieuw gebouw voor JG Scharnier in Witgoor. 
Ook nieuwe gebouwen voor Chiro Dessel zitten 
in de planning. Deze investeringen zijn essentieel 
voor het versterken van het welzijn van onze jeugd. 
Hoewel deze investeringen zullen leiden tot een 
toename van onze schulden in de komende jaren, is 
onze gemeente hier goed tegen opgewassen.

Door ons streven naar goed f inancieel beheer 
proberen we in Dessel een evenwicht te vinden 
tussen kosten en baten, om zo een duurzame 
financiële situatie te handhaven en te voorkomen 
dat gemeentebelastingen gedwongen worden 
verhoogd. Dit benadrukt onze toewijding aan 
verantwoordelijk bestuur en het welzijn van onze 
gemeenschap.    Robbe Brecx

1.6 Dessel in cijfers

Eén van onze strategische doelstelling is: “zorgen voor een 
slagkrachtige gemeente”, met hieronder o.a. de doelstelling: 
“behoud van een financieel gezonde gemeente, beheerd vanuit het 
principe van goed huisvaderschap”.

1.6.1. We streven naar een jaarlijks overschot uit de gewone 
werking (exploitatie), waarmee reserves voor toekomstige 
investeringen worden aangelegd.

Uit het verkiezings-
programma

Ga stemmen!
2024 wordt een uitzonderlijk jaar met veel 
verkiezingen. “Is het nog wel zinvol om te gaan 
stemmen?”, hoor ik je denken. Buiten het feit dat 
onze voorouders ooit gevochten hebben om het 
stemrecht af te dwingen, om te mogen gaan stemmen 
- en het dus jammer zou zijn als dit recht dan 
vergeten wordt -,  zijn er nog andere goede redenen 
en zeg ik volmondig “Ja, het is zinvol om te gaan 
stemmen.” In juni,  met de Vlaamse, federale en 
Europese verkiezingen, was er nog stemplicht en 
moest je gaan stemmen. In oktober is er geen plicht 
meer, maar blijft  het stemrecht nog wel over. Een 
recht dat je best opneemt.  

Als ik naar mezelf en naar mijn collega’s kijk, dan 
zijn er toch nog veel politici die uit engagement 
voor de gemeenschap in de politiek gestapt zijn. 
Voor mij is aan politiek doen iets betekenen voor je 
gemeenschap. Moet je daarvoor dan in de politiek 
gaan? Nee. Door een vriendelijk woord, een helpende 
hand of goed advies kan je al iets betekenen en 
bijdragen aan een f ijne omgeving om in te leven. ‘Iets 
betekenen’ voor de gemeenschap begint dus vooral 
bij  jezelf.  Maar politici kunnen op een ander - ik zeg 
bewust niet ‘hoger’ - niveau een steen verleggen in 
de rivier en structurele veranderingen doorvoeren. 
Door te gaan stemmen verleg je eigenlijk mee die 
stenen. Door te gaan stemmen, geef je een boodschap 
en vertrouwen mee aan die personen waarvan 
jij  denkt dat ze de juiste veranderingen kunnen 
teweeg brengen. Door te gaan stemmen, toon je 
betrokkenheid met je dorp en de gemeenschap. Door 
te gaan stemmen, heb je achteraf natuurlijk ook het 
recht om te zeggen dat iemand het niet goed gedaan 
heeft of misschien net wel. 

Bekijk gaan stemmen niet als een ‘optie’,  maar als een 
‘recht’.  Maak gebruik van dat recht en verleg mee de 
stenen in je eigen dorp, in je eigen provincie of in 
je eigen gemeenschap. Door te gaan stemmen, leg jij 
mee de puzzel!    Barbara Rommens
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Vrouwen in de Desselse politiek
De politiek was heel lang een exclusieve 
mannenzaak. Dat was niet moeilijk;  vrouwen 
kregen pas in 1921 stemrecht en dan nog alleen 
voor de gemeenteraadsverkiezingen. Voor de 
parlementsverkiezingen moesten ze zelfs wachten 
tot 1949. Het stemrecht voor vrouwen botste 
op de meeste weerstand bij  de socialisten en de 
liberalen. Zij  vreesden dat vrouwen onder de 
invloed van de kerk op de katholieke partij  zouden 
stemmen. In 1921 werd de leeftijd om te mogen 
stemmen voor iedereen verlaagd tot 21 jaar. De 
vraag was welke invloed het vrouwenstemrecht 
bij  de gemeenteraadsverkiezingen zou hebben. 
De gevreesde/voorspelde schokgolf bleef uit.  De 
invloed van mijnheer pastoor bleek nogal mee te 
vallen. In 146 van de ongeveer 2.000 gemeenten, 
die België in 1921 telde, werden 196 vrouwen 
verkozen, goed voor één procent van het aantal 
gemeenteraadsleden. 

In Dessel was daar weinig van te merken. Er stond 
in 1921 geen enkele vrouw op de drie lijsten die 
naar de gunsten van de kiezer dongen. Het was 
wachten tot de verkiezingen van 1932 toen op de 
lijst “Onpartijdigen” twee vrouwen stonden: Jeanne 
Campers en Maria Nys. Jeanne Campers was 36 jaar 
oud, afkomstig van Turnhout en gehuwd met Jules 
Slegers,  die op het Zandvliet f ietsen, naaimachines 
en landbouwmachines verkocht. Maria Nys was 38 
jaar oud en in Dessel beter gekend als “Mit van de 
Kroon”, uitbaatster van café De Kroon op de Markt. 
De lijst “Onpartijdigen” werd getrokken door Alfons 
Smet en haalde twee zetels.  De twee dames werden 
niet verkozen. We hebben geen informatie over hun 
voorkeursstemmen. 

In 1938 stond er op geen enkele lijst een vrouw; 
in 1946 één: Trees Peeters bij  de CVP. In 1952 
was er weer geen vrouwelijke kandidaat,  maar in 
1958 redde Rosa Molenberghs met een plaats op 
de lijst van de BSP de eer van de vrouwen. In 1964 
kon men in Dessel opnieuw alleen voor mannen 
stemmen. Elders was het niet veel beter.  Na de 
Tweede Wereldoorlog bleef in heel het land het 
aantal vrouwelijke verkozenen schommelen rond 
de 3%. In 1970 maakte dat cijfer een stevige sprong 
naar 7,2%. Ook in Dessel gingen de vrouwen er 
toen op vooruit.  Op elk van de drie lijsten stond 
één vrouw: Mia Matthijs bij  de BSP, Olga Minnen 
bij  de Gemeentebelangen en Maria Van Campfort 
bij  de Kristelijke Organisaties.  In hun propaganda 
profileerden de socialisten zich uitdrukkelijk als de 
verdedigers van de belangen van de vrouwen, zonder 
Mia Matthijs extra onder de aandacht te brengen. 

De lijst Gemeentebelangen schoof Olga Minnen 
als bestuurslid van de KAV, de “vrouwengilde” 
naar voor als mogelijk de “eerste vrouw in de 

gemeenteraad”. Zij  hekelden het feit dat Maria Van 
Campfort bij  de CVP maar de achtste plaats op de 
lijst kreeg. Ze zou bovendien zelf gezegd hebben 
dat “de burgemeester haar een niet verkiesbare 
plaats toekende”. Olga Minnen op plaats vier van de 
Gemeentebelangen was dan ook de beste keuze voor de 
Desselse vrouwen. Dat viel niet in goede aarde bij  de 
Kristelijke Organisaties.  De lijst pakte uit met een extra 
pamflet waarin Maria Van Campfort als de “werkelijke” 
kandidate van de KAV voorgesteld werd. Bovendien was 
plaats 8 op de lijst Kristelijke Organisaties “minstens zo 
eervol als een 4e plaats op lijst 2”. Misschien zorgden 
de extra aandacht voor de vrouwelijke kandidaten en 
het gekibbel ervoor dat zowel Olga Minnen als Maria 
Van Campfort verkozen werden. Olga Minnen kreeg 
351 voorkeurstemmen en moest daarmee alleen de 
lijsttrekker laten voorgaan. Maria Van Campfort haalde 
er 253 en dat was goed voor de vierde plaats van de 
zeven verkozenen van de Kristelijke Organisaties.  Mia 
Matthijs moest het bij  de BSP doen met slechts 28 
voorkeurstemmen. En zo zaten er voor het eerst in de 
geschiedenis van Dessel niet één, maar twee vrouwen in 
de gemeenteraad. 

En daarmee waren de vrouwen gelanceerd in de Desselse 
gemeentepolitiek. In 1976 waren er op de vier lijsten 
acht vrouwelijke kandidaten. Er werden er vijf  verkozen: 
Olga Minnen en Wiske Mandelings bij  de VU; Lief 
Dams, Annie Michielsen en Francine Peeters bij  de 
CVP. Lief Dams werd bovendien de eerste vrouwelijke 
schepen van Dessel.  Sindsdien staan de vrouwen 
meer dan hun mannetje in de gemeenteraad en het 
schepencollege van onze gemeente. Om meer vrouwen 
in het bestuur van de gemeente te krijgen werd vanaf 
de jaren 1990 gewerkt met wettelijk verplichte quota. 
Die zijn ondertussen geëvolueerd naar een pariteit 
tussen mannen en vrouwen op een lijst.  Met vrouwen 
in de gemeenteraad en het schepencollege ontbreekt in 
Dessel nog één iets:  een vrouw als burgmeester.  Daar 
kunt u voor zorgen; de burgemeester wordt voortaan 
rechtstreeks verkozen.

Foto: In 1971 zetelden er met Olga Minnen en Maria Van Campfort 
voor het eerst vrouwen in de gemeenteraad. (bron: HK De Griff ioen)
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Jacques Delors Agora 
Begin juli  kreeg ik de unieke kans om deel te 
nemen aan de Jacques Delors Agora in Lissabon, 
vijf  dagen lang mocht ik debatteren, leren en 
contacten leggen in de hoofstand van Portugal. 
Agora is een pan-Europese conferentie die 
jonge mensen met verschil lende achtergronden 
samenbrengt om belangrijke gesprekken te voeren 
over de toekomst van Europa. Ik wist mijn plaats 
te winnen doorheen een strenge selectieprocedure 
door middel van ons verhaal in Dessel te 
presenteren. Eenmaal geland in Portugal begon het 
echte werk meteen. Op de eerste dag bezochten we 
het Portugees parlement en legden we de nodige 
connecties.  De volgende dagen waren gevuld met 
gastsprekers en workshops, zodat we niet al leen 
hoefden te luisteren, maar ook actief konden 
deelnemen. We zijn uiteindelijk ook samengebracht 
om actief te werken aan onze toekomst. 

De sprekers die aanwezig waren, konden 
podiumzalen vullen! Voormalige premier van Italië,
Enrico Letta, die mij mijn certif icaat overhandigde. 
Didier Reynders, ons allen wel gekend, die kwam 
spreken als Eurocommissaris voor justitie.  En de 
president van Portugal,  Marcelo Rebelo de Sousa, 
met wie ik een geweldig gesprek heb gevoerd over 
Vlaanderen. Hij wees naar mijn Vlaamse leeuw 
die ik trots als pin droeg en voegde het volgende 
toe met een knipoog:“Aah you’re from Flanders! 
The only region that truly works in Belgium.” Dit 
gesprek werd gevolgd door een self ie die hij  nam 
van ons waar ik nog altijd met trots naar terugkijk.
 
En misschien de meest indrukwekkende spreker 
van ze allemaal? Ikzelf !  Ik kreeg de eer om te 
spreken voor een zaal van 150 mensen! Hier 
mocht ik een pleidooi geven voor de opname van 
kernenergie in de Green deal 2.0 en het komaf 
maken met het demoniseren van kernenergie. De 
reden dat ik dit pleidooi mocht houden, was omdat 
ik voortdurend sprak over Paradise City, beter 
bekend als Dessel. 

Wanneer ze mij vroegen waarvoor Dessel gekend 
was, kon ik al grappend zeggen “metal muziek en 
kernafval”.  Maar deze ludieke opmerking zorgde 
er wel voor dat ik mijn pleidooi mocht geven 
omtrent kernenergie voor een zaal vol toppolitici, 
Europarlementariërs,  diplomaten, enzovoort.  En 
nu kunnen alle 130 leden van Jacques Delors Agora 
blindelings Dessel aanwijzen op een wereldkaart.
   Driss Zayou

Foto: Driss ontvangt een certif icaat uit handen van Enrico Letta, 
voormalig premier van Itaië.  Naast hem staat Francesc Reus lid van het 
instituut Jacque Delors Agora. 

Onze Jong N-VA'ers op een rijtje

Driss Zayou
plaats 8
gemeenteraadslid • 
test engineer • 26 jaar

Stein Thiels
plaats 10

consultant in change- en 
projectmanagement • 26 jaar

Pieter-Jan Gys  
plaats 14
gemeenteraadslid • customer care 
supervisor • 32 jaar

Serge Sips 
 plaats 19

medewerker dienst veiligheid en 
milieu in chemische sector • 30 jaar

Foto: Onze 
Jong N-VA'ers 
Serge, Stein, 
Pieter-Jan 
en Driss 
amuseerden 
zich in juni 
zoals veel 
Desselse 
jongeren op 
Graspop Metal 
Meeting. 


